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Siv Sjödin, tf. kanslichef §§ §§ 62 - 69 

Mikael Näsström, Tillväxtchef § 62 

Mattias Axelsson, Ekonomichef, § 62 

Hilda Hamberg, HR-partner, § 62 

Nils-Olov Nilsson, säkerhets- och krisberedskapsstrateg, § 62 

 

 

 

 
  

 

 

  

  

  

  

 

 

 

 

 
Underskrifter Protokollet undertecknas elektroniskt av 

  

 Sekreterare Siv Sjödin §§ 62 - 69 

  

 Ordförande Johan Andersson (C) §§ 62 - 69 

 

 Justerare John Åberg (S) §§ 62 - 69 

 

 

 

Bevis om justering 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 

anslagstavla, www.solleftea.se  
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 varo Ers.    

   § §  

        

Ledamöter        

Johan Andersson (C) X      Ordförande 

Therese Kårén (C) X       

Peter Ledin (C) X       

Birgitta Häggkvist (VI) -      Anmält förhinder 

John Åberg (S) X      Justerare 

Ersättare        

Maria Wennberg (C) X       

Daniel Rehnberg (C) 

 

X       

Jörgen Åslund (VI) X X     Ers. Birgitta Häggkvist 

Kjell-Åke Sjöström (V) X       

Mattias Ahlenhed (S) X       

 

 

Val av justerare 

John Åberg (S) utses till justerare. 
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§ 62  KS 7/2023 

 
Informationer 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott tackar för informationerna.  

 

Ärendebeskrivning 

Utskottet ges följande informationer 

 

Mikael Näsström, Tillväxtchef 

Informerar om 

• Hamre – samplanering med Uniper och Eon. Bra process som går framåt. 

Trafikverket har efterfrågat vad som behövs.  

Det finns intressenter som är beredda att ta vara på restprodukter. 

• Flera intressenter finns gällande solcellsanläggningar. 

• Näringsliv riggar för två beslut; SKA-projektet och SAM-projektet. Rekrytering 

pågår och omfördelning av resurser som kommer att behövas. 

• Rekrytering pågår gällande ledningsstöd. 

 

Mattias Axelsson, Ekonomichef  

föredrar följande ärenden; 

• § 63 Verksamhets- och ekonomiuppföljning Stab- och Service, per oktober månad.  

• § 64 Verksamhets- och ekonomiuppföljning Sollefteå kommun  

 

Karin Jacobsson, HR-chef och Hilda Hamberg HR-partner 

föredrar följande ärende; 

§ 68, Lönekartläggning 2023  

samt redogör för Lönepolitiska riktlinjer 2024, som läggs till Kommunstyrelsen i november. 

 

Daniel Ågren, Skogsförvaltare 

föredrar följande ärende; 

• § 65 Svar medborgarförslag – Övergå från kalhyggesbruk till hyggesfria metoder på 

kommunalt ägd skogsmark 

 

Nils-Olov Nilsson, Säkerhets- och krisberedskapsstrateg 

• Genomför planerad utbildningsinsats för allmänna utskottet. 

 

Niklas Norden, Kommundirektör 

• Uppdaterar utskottet på nuläget gällande Hotellet i Junsele. Refererar till kommun-

fullmäktiges beslut om framtagande av detaljplan för Hamptjärnsberget, vilket pågår. 

Den sista begäran om utlämnande av mailkorrespondens har, efter sekretess-

granskning, lämnats ut till media.  

Tidigare information, under våren, i kommunstyrelsen är till del inaktuell allteftersom 

processen fortskrider framåt. Pressrelease från Loke Shine väntas. Marriot kvarstår. 

Mer information från entreprenörer i december.  
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§ 63 KS 9/2023 

 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Stab & Service per oktober 
månad 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar  

 

att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna  

 

Ärendebeskrivning  

Verksamhetsuppföljning per 2023-10-31. Ledamöterna har i samband med kallelsen fått ta 

del av den skriftliga månadsuppföljningen för Stab och Service.  

 

Ekonomichef medverkar vid utskottssammanträdet, redogör för uppföljningarna samt 

besvarar frågor och ger förtydliganden.  

 

Beslutsplanering  

Kommunstyrelsens allmänna utskott 2023-11-14.  

 

Beslutsunderlag  

Verksamhets- och ekonomisk uppföljning Stab och Service, per 2023-10-31.  

Muntlig föredragning, Ekonomichef Mattias Axelsson  

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslår  

Kommunstyrelsens allmänna utskott besluta  

 

att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna.  

 

 

Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 

Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet kan godkänna redovisningen. 

Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till  

Ekonomichef  

Chef Stab och Service  
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§ 64 KS 9/2023 

 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Sollefteå kommun 2023 
 
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari 

till oktober 2023 

 

Ärendebeskrivning  

Sollefteå Kommun redovisar, efter oktober månad, ett negativt resultat på 30,2 mnkr. 

Resultatet är 2,6 mnkr lägre än budgeten för perioden och 119,9 mnkr lägre än samma period 

2022. 

Negativa avvikelser uppvisas inom Stab och service, Gata och park, Gymnasie- och 

vuxenutbildning samt omsorgsverksamheterna, medan övriga verksamheter initialt visar 

ekonomi i balans eller positiva avvikelser. Pensionskostnader visar ett kraftigt negativt 

resultat utifrån senaste prognosen från KPA. 

 

Skatterna har en positiv avvikelse till följd av slutavräkning 2022 och en ny skatteprognos 

 

Det är av yttersta vikt att verksamheterna anpassar sig enligt de ekonomiska ramar 

fullmäktige fastlagt för 2023 och perioden framåt. 

 

Beslutsplanering  

Kommunstyrelsens allmänna utskott 2023-11-14 

Kommunstyrelsen 2023-12-05 

 

Beslutsunderlag 

Beslutsunderlag: Månadsuppföljning januari-oktober 2023 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår 

Allmänna utskottet föreslå 

Kommunstyrelsen besluta 

 

att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari 

till oktober 2023 

 

Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 

Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 

 

Beslutet skickas till 

Ekonomichef 

Chef Stab och Service  
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§ 65 KS 123/2023 

 
Svar medborgarförslag – Övergå från kalhyggesbruk till hyggesfria 
metoder på kommunalt ägd skogsmark 
 

Beslut 
Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige att besluta 

 

att avslå medborgarförslaget 

 

Ärendebeskrivning  

Ett medborgarförslag har inkommit som föreslår att kommunens skogar framöver skall 

brukas med hyggesfria metoder i stället för trakthyggesbruk som är den absolut dominerande 

metoden i Sverige idag. 

 

Så här skriver förslagsställaren bland annat: 

Syftet med förslaget är att värna biologisk mångfald. naturvärden, klimat, upplevelsevärden, 

naturturism, friluftsliv och renbetesmarker 

 

Med medborgarförslaget vill man bidra till:  

att öka den biologiska mångfalden i kommunens skogar  

att ge skogen större motståndskraft mot torka, insektsangrepp, brand och storm  

att öka inlagringen av kol i marken  

att minska utsläppet av växthusgaser från skog och mark  

att minska näringsläckaget från skogsbruket  

att öka skogens sociala rekreationsvärden  

att avverkningsnettot på längre sikt genom högre andel av sågtimmer och specialsortiment  

att minska skogsbrukets negativa påverkan på rennäringen. 

 

Förvaltningens bedömning och förslag  

Riktlinjerna för den kommunägda skogen tar sin utgångspunkt i visionen för den nationella 

såväl som det regionala skogsprogrammet: 

 

”Skogen, det gröna guldet, ska bidra med jobb och hållbar tillväxt i hela landet samt till 

utvecklingen av en växande bioekonomi” 

 

I riktlinjerna anges även att skogsbruket ska vara präglat av principen om mångbruk, förutom 

hänsyn till miljö och ekologisk mångfald ska det finnas utrymme för kulturmiljövård, 

rennäring, viltvård, friluftsintresset och andra sociala värden. Samt vara en resurs för 

sysselsättningsskapande och besöksnäringsfrämjande åtgärder. 

 

I princip alla områden som medborgarförslaget vill bidra till anser förvaltningen redan idag 

att nuvarande riktlinjer och skogsförvaltning bidrar till. Den stora skiljelinjen ligger i att 

förvaltningen inte ser hyggesfritt som det enda alternativet för att kunna skapa värden och  
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bidra till de målsättningar som riktlinjen såväl som medborgarförslaget syftar till. 

Kommunen har frivilligt certifierat sig enligt PEFC vilket förbinder oss att bedriva ett 

ansvarsfullt skogsbruk och ta mer hänsyn än vad lagstiftningen kräver. Inriktningen idag är 

att i första hand sker avverkning genom trakthyggesbruk, men även annan metod kan väljas 

beroende på förutsättningarna och den hänsyn som behöver tas i det enskilda fallet 

 

Det finns exempel i närtid där särskild hänsyn tagits och skogsförvaltningen tillämpat 

hyggesfria metoder, värt att nämna är dels längs vägen upp till Hallstaberget där vi lämnade 

en skärm av grov björk efter avverkning, det objektet kommer planteras med gran sommaren 

2024. Ett annat exempel är avverkningen på Remsleberget där vi lämnade en tallskärm/ 

fröträd för att behålla marken trädbevuxen och skapa en trevlig miljö kring skidspåret. Dessa 

två avverkningar ryms dock inte inom Skogsstyrelsens definition av hyggesfritt p.g.a. den 

stående volymen efter avverkning är lägre än 5§ kurvan i skogsvårdslagen. Även om de inte 

ryms inom Skogsstyrelsens definition av hyggesfritt kommer marken vara trädbevuxen under 

överskådlig tid. 

 

Nedan redogörs mer detaljerat bakgrunden för förvaltningens ställningstagande. 

 

Den kommunägda skogen består av 7290 ha produktiv skogsmark vilken i mycket stor 

utsträckning redan har brukats med trakthyggesbruk under minst en omloppstid. Att ställa 

om redan enskiktade bestånd till hyggesfria skötselalternativ är inte enkelt då många 

hyggesfria alternativ förutsätter fullskiktade skogar. Det finns dock många ”hyggesfria idéer” 

och luckhuggning där man hugger upp ett schackbräde med <0,25 ha rutor är en metod är 

tillämpbar även i enskiktade bestånd. Överhållna skärmar är även en metod som kan fungera 

i enskiktade äldre tallbestånd. 

 

Det finns många risker med att hugga/gallra i gammal granskog, granarna stressas av 

friställningen och blir därefter lätt angripna av olika skadeinsekter som exempelvis 

granbarkborrar. Toppbrott orsakade av snö i gammal genomhuggen granskog är också en 

risk att ta med i beaktandet. Uppe på Hallsta gjordes vintern 2019/2020 en gallring i ett 

gammalt granbestånd, detta gjordes p.g.a. fritidsenheten ville undvika ett hygge på denna 

plats. Snösmockan som kom vintern 2020/2021 skapade många toppbrott och vindfällen i 

beståndet. 2021 var förvaltningen dit och städade toppbrott och vindfällen. Nu sommaren 

2023 var angreppen av granbarkborre omfattande i beståndet och troligen kommer vi behöva 

avverka alla träd på området och markbereda och därefter plantera en ny generation. I detta 

bestånd som ligger mitt i Hallstaterrängen kan det ju vara motiverat att prova hyggesfria 

metoder. Beskrivningen ovan visar dock på de risker som hyggesfritt kan medföra. 

Ekonomin är den stora förloraren då prima granvirke nu kommer avverkas och mätas in vid 

industrin som brännved till ett mycket lägre värde än vad friskt granvirke betingar. 

 

I de kommunala riktlinjerna står det på sidan 8 under punkt 11 vad som gäller för 

föryngringsavverkning. 

 

” Vid föryngringsavverkning avverkas de flesta träd på ett område med syfte att få ut virke 

och därmed pengar från skogen. Den gamla skogen ska därefter ersättas med en ny  
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skogsgeneration genom skogsodling eller naturlig föryngring. I första hand sker avverkning  

på kommunskogen genom ett trakthyggesbruk med kalavverkning, men i begränsad 

omfattning på lämplig ståndort och invid bebyggelse och skolor kan andra skötselmetoder bli  

aktuella, exempelvis blädning. En fördel med kontinuitetsskogsbruk är att man undviker 

kalhyggesfasen som inte alltid uppskattas rent visuellt”. 

 

Kontinuitetsskogsbruk är i många fall bra för den biologiska mångfalden, den stora 

nackdelen är ekonomin då många återkommande uttag under en omloppstid ger mycket 

högre avverkningskostnader och avsevärt mycket lägre netton per kubikmeter virke. Utöver 

de högre avverkningskostnaderna förordar en del hyggesfria metoder att utsynare i fält skall 

märka upp de träd som ska tas ut, detta är också en kostnad att ta i beaktande. I traditionell 

gallring överlåts trädvalet till skördarföraren. 

 

Av de 7290 ha produktiv skogsmark som kommunen äger är det i skogsbruksplanen avsatt 

hela 381ha (5,2 %) för naturvårdsändamål. Den PEFC certifiering som kommunen ingått 

kräver att minst 5% av den produktiva skogsmarken avsätts till naturvårdsändamål. Dessa 

frivilliga avsättningar har i vissa fall naturskogskaraktär. Dessa områden skulle i vissa fall 

vara lämpliga för olika former av hyggesfria metoder, nu är dessa redan avsatta till 

naturvården och att lämna dessa för fri utveckling är nog bättre för den biologiska 

mångfalden än att bruka dem med hyggesfria metoder. 

 

Diskussionen om hyggesfritt kontra trakthyggesbruk blir lätt polariserad och förespråkarna 

för det ena svartmålar det andra och vice versa. Forskningen är inte heller helt enig, man kan 

alltså finna forskning som lyfter fram båda metoderna beroende på vilka forskarrapporter 

man väljer att läsa. Att hyggesfritt är bra för den biologiska mångfalden kan man nog 

konstatera, likaså kan man konstatera att trakthyggesbruket är mycket bättre för ekonomin 

och produktionen av skogsråvara i skogarna. 

 

Den statliga myndigheten Skogsstyrelsens syn på hyggesfritt skogsbruk finner ni här nedan 

 

• Hyggesfritt skogsbruk kan ses som ett komplement till trakthyggesbruk på en 

begränsad del av skogsmarken.  

• Hyggesfritt skogsbruk bör öka i omfattning där detta är motiverat ur miljö-, 

kulturmiljö-, eller skötselsynpunkt eller med hänsyn till rekreationsvärden och 

rennäringen  

• En viktig utgångspunkt i Skogsstyrelsens rådgivning är markägarens målsättning med 

sitt skogsbruk. 

 

Med den kunskap vi har idag så bedöms produktionspotentialen och det ekonomiska utfallet 

vara till fördel för trakthyggesbruket. Fler jämförande studier behövs för att bättre kunna 

beskriva dessa skillnader (www.skogsstyrelsen.se) 

 

Förvaltningen tycker att Skogsstyrelsen har en sansad och bra syn på hyggesfritt, däremot är 

förvaltningen övertygad om att Skogsstyrelsen tonar ned de negativa ekonomiska aspekterna  
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av hyggesfritt skogsbruk. Om förvaltningen jämför utfallet på en gallring jämfört med en 

slutavverkning så ligger nettot/m3fub drygt 4 ggr så högt i en slutavverkning jämfört med  

gallring om vi jämför uppdrag utförda på den kommunägda skogen under 2022. Även om 

gallring i många fall inte helt kan likställas med hyggesfritt i äldre slutavverkningsmogen  

skog p.g.a. de avverkade stammarna är grövre och timmerandelen högre i hyggesfritt, så ger 

det ändå en fingervisning om hur mycket lägre avverkningsnettot kommer bli i hyggesfritt 

jämfört med trakthyggesbruk. Rotnettot med hyggesfria metoder ligger närmre 

gallringsrotnetton än vid traditionell slutavverkning. Under en omloppstid skall man också 

besöka varje trakt vid ett flertal tillfällen där måttliga uttag görs vid varje tillfälle. 

Etableringskostnader för en maskingrupp uppgår idag till ca 8000 kr/trakt så det är inte en 

kostnad att förringa. Den enda kostnaden som försvinner med vissa hyggesfria metoder är 

markberednings och planteringskostnaden. Dessa kostnader utgör ca 7–9 % av det totala 

nettot på en slutavverkning. 

 

Idag konkurrensutsätter förvaltningen all slutavverkning. För de poster som förvaltningen 

bjöd ut till marknaden hösten 2022 varierade buden hela 2,62 miljoner kronor mellan högsta 

och lägsta bud. Virkesvolymen uppgick till 13300 m3 fub. Att konkurrensutsätta skapar 

således stora ekonomiska mervärden för kommunen. Att slutavverkningar skall 

konkurrensutsättas är fastslaget i de kommunala riktlinjerna för skogen. Gallringar omfattas 

däremot ej av kravet på konkurrensutsättning. Det beror på att det viktigaste med en gallring 

är att dana det framtida beståndet. Om man vill trissa upp rotnettot i gallring finns en risk att 

köparna avverkar de grövre stammarna som ger mer pengar i stället för att plocka de 

stammar som ger det framtida beståndet bäst utvecklingsmöjligheter. Hyggesfritt och 

gallring kan i mycket liknas vid varandra och förvaltningen ser samma risker och problem 

med att konkurrensutsätta hyggesfria metoder. Förvaltningen ser alltså återigen stora 

negativa ekonomiska aspekter med hyggesfria metoder jämfört med trakthyggesbruk. 

 

Av historien kan man lära mycket, hyggesfria metoder har redan tillämpats i Sverige, 

ungefärligen mellan åren 1920-1950. Den hyggesfria metod som man då tillämpade kallades 

för dimensionsavverkning. Resultatet av denna dimensionsavverkning resulterade i stora 

arealer med restskogar s.k. 5:3 skogar som man ända fram till 1991 kunde få statliga stöd för 

att avveckla och återbeskoga p.g.a. man inte utnyttjade markens naturgivna förmåga att 

producera virke. En skogsprofessor vid namn Björn Hägglund skrev en insändare i Svenska 

Dagbladet 2023-08-08 som belyser de problem som faktiskt finns med hyggesfria metoder i 

Norden. Artikeln kan läsas på följande länk:  

https://www.svd.se/a/8BO17G/hyggesfritt-fungerar-sallan-i-norden 

 

Förvaltningen instämmer med de åsikter som Hägglund lägger fram i sin text. 

 

Avkastningskravet för den kommunala skogen var för år 2022: 5 000 000 kr och är för 2023: 

4 000 000 kr, 2024 är det 3 500 000 kr respektive 3 500 000 kr år 2025. Om vi skulle ställa 

om den kommunägda skogen till hyggesfritt är det ett faktum att avkastningskravet från den 

kommunala skogen kraftigt måste sänkas. Vilket direkt kommer att påverka ambitionsnivån 

inom alla de andra områden som det också skall tas hänsyn till inom ramen för skogsbruket 

direkt eller indirekt. 

 

AU protokoll 2023-11-14
(Signerat, SHA-256 0A1A7CAFC467B51AB24D1852FED9665EF8A62C496209DE4E5F438459AF20175B)

Sida 10 av 18

https://www.svd.se/a/8BO17G/hyggesfritt-fungerar-sallan-i-norden
https://www.svd.se/a/8BO17G/hyggesfritt-fungerar-sallan-i-norden


 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-11-14 

 
Sida 

allmänna utskott   

 

11 (17) 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande 2023-10-12 Daniel Ågren, skogsförvaltare. 

Kommunfullmäktiges protokoll 2023-04-24, § 29.  

Medborgarförslag 2023-03-26 Daniel Rutschman. 

 

Beslutsplanering  

Allmänna utskottet 2023-11-14  

Kommunstyrelsen 2023-12-05  

Kommunfullmäktige 2023-12-18 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår  

Allmänna utskottet föreslå  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta  

 

att avslå medborgarförslaget 

 

Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 

Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till 

Kommundirektör 

Skogsförvaltare  

AU protokoll 2023-11-14
(Signerat, SHA-256 0A1A7CAFC467B51AB24D1852FED9665EF8A62C496209DE4E5F438459AF20175B)

Sida 11 av 18



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2023-11-14 

 
Sida 

allmänna utskott   

 

12 (17) 

§ 66      KS 36/2023 

 
Redovisning av partistöd 2022 och utbetalning av partistöd 2024
  
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta  

 

att partistöd 2024 utbetalas till partierna enligt följande fördelning: 

 

Centerpartiet  464 000 kronor  

Socialdemokraterna  326 000 kronor  

Västrainitiativet  165 000 kronor  

Sverigedemokraterna  142 000 kronor  

Vänsterpartiet  131 000 kronor  

Landsbygdspartiet Oberoende 73 000 kronor  

Moderaterna    73 000 kronor  

Kristdemokraterna    73 000 kronor 

 

 

Ärendebeskrivning  

Kommunfullmäktige beslutade den 24 april 2022, § 45, om nya regler för partistöd under 

mandatperioden 2023–2026. Det beslutades att ett utbildningsstöd om 4000 kronor/ mandat 

skulle tillföras under det första året efter valet.  

 

Det lokala partistödet utgår till partier som är representerade i enlighet med vad som 

föreskrivs i 4 kap 29§ andra stycket i kommunallagen.  

 

Utbetalning av partistöd sker två gånger per år, första utbetalningen sker under januari 

månad. Beslut att utbetala partistöd fattas av fullmäktige minst en gång per år.  

 

En mottagare av partistöd årligen ska lämna en skriftlig redovisning (4 kap. 31 § andra 

stycket) som visar att partistödet har använts för det ändamål som anges i 4 kap. 29 § första 

stycket kommunallagen.  

Redovisning med granskningsintyg ska avse perioden 1 januari – 31 december och ges in till 

kommunstyrelsen senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång 

 

Redovisning med granskningsintyg har inkommit från samtliga partier som erhöll stöd 2022. 

Fyra redovisningar med granskningsintyg har inkommit inom stipulerad tid om sex månader 

efter redovisningsperiodens utgång. 
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Valresultatet ger följande utbetalning av partistöd för år 2024  

 

Parti 
Antal 
mandat 

Grundstöd           
50 000 kr 

Mandatstöd         
23000kr/mandat 

Totalt 
partistöd 

Utbetalning 
per halvår 

C 18 50 000 kr 414 000 kr 464 000 kr 232 000 kr 

S 12 50 000 kr 276 000 kr 326 000 kr 163 000 kr 

Vi 5 50 000 kr 115 000 kr 165 000 kr 82 500 kr 

SD 4 50 000 kr 92 000 kr 142 000 kr 71 000 kr 

V 3 50 000 kr 69 000 kr 119 000 kr 59 500 kr 

LpO 1 50 000 kr 23 000 kr 73 000 kr 36 500 kr 

M 1 50 000 kr 23 000 kr 73 000 kr 36 500 kr 

KD 1 50 000 kr 23 000 kr 73 000 kr 36 500 kr 

  45 400 000 kr 1 035 000 kr 1 435 000 kr 717 500 kr 

 
 

Beslutsplanering  

Allmänna utskottet 2023-11-14  

Kommunstyrelsen 2023-12-05  

Kommunfullmäktige 2023-12-18  

 

Beslutsunderlag  

Regler för kommunalt partistöd 2023–2026  

Redovisning med granskningsintyg från Centerpartiet KS 36/2023–3  

Redovisning med granskningsintyg från Socialdemokraterna KS 36/2023–4  

Redovisning med granskningsintyg från Västratinitiativet KS 36/2023–5, –6  

Redovisning med granskningsintyg från Sverigedemokraterna KS 36/2023–2  

Redovisning med granskningsintyg från Moderaterna KS 36/2023–1  

Redovisning med granskningsintyg från Vänsterpartiet KS 36/2023–7, –8 

 

Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 

Therese Kåren (C) yrkar bifall till utbetalning av partistöd 2024 enligt fördelning, 

 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om allmänna utskottet kan bifalla Therese Kåréns (C) yrkande om bifall 

till utbetalning av partistöd 2024 enligt fördelning. Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutet skickas till  

Gruppledare i KF  

Ekonomichef  
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§ 67      KS 308/2023 

  
Beslutsattestantförteckning 2024  
  
Beslut 
Förvaltningens förslag till beslut  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

att fastställa beslutsattestantförteckningen 2024 enligt förvaltningens förslag.  

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen utser årligen beslutsattestanter. Ekonomienheten har tagit fram förslag för 

2024. Förslaget avser kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges identiteter och 

balansräkningens samtliga konton.  

 

Förvaltningens bedömning  

Beslutsattestantförteckning 2024 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen lämnas som 

förslag för fastställande i kommunstyrelsen. 

 

Beslutsattestantförteckning 2024 för kommunens balanskonton lämnas som förslag för 

fastställande till kommunstyrelsen.  

 

Beslutsplanering  

Allmänna utskottet 2023-11-14  

Kommunstyrelsen 2023-12-05  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningens föreslår 

Allmänna utskottet föreslå  

Kommunstyrelsen besluta 

 

att fastställa beslutsattestantförteckningen 2024 enligt förvaltningens förslag.  

 

Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 

Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 

 

 

 

Beslutet skickas till  

Kommundirektör  

Ekonomichef  

Chef redovisning  

Controller Ekonomienheten  

Redovisningsekonom  
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§ 68      KS 205/2021 

  
Förslag till reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet 
Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län 
  
Beslut 
Allmänna utskottet föreslå 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Anta förslag till förbundsordning 

2. Beslutet gäller om medlemskommunerna och Region Västernorrland beslutar 

likalydande. 

 
Sammanfattning 

Förbundsdirektionen hemställer att förbundets medlemmar antar reviderad förbundsordning 

för Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län. 

En revidering av förbundsordningen har pågått under ett flertal år. Processen har nu 

utmynnat i ett förslag från kollektivtrafikförbundet med önskan att medlemmarna antar och 

ställer sig bakom denna.  

 

Beslutsunderlag 

Förslag till ny förbundsordning 2023-09-28 

Bilaga 1 till förbundsordning för Kollektivtrafikmyndigheten 2023-09-28 

Protokoll Förbundsdirektionens sammanträde 2023-09-28 

 

Beslutsplanering 

Allmänna utskottet 2023-11-14 

Kommunstyrelsen 2023-12-05 

Kommunfullmäktige 2023-12-18 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår  

Allmänna utskottet föreslå 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

1. Anta förslag till förbundsordning 

2. Beslutet gäller om medlemskommunerna och Region Västernorrland beslutar 

likalydande. 
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Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 

Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutsexpediering 

Kramfors kommun  

Härnösands kommun 

Sundsvalls kommun 

Timrå kommun 

Ånge kommun 

Örnsköldsviks kommun 

Kollektivtrafikmyndigheten Din Tur 

Region Västernorrland  
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§ 69      KS 333/2023 

  
Lönekartläggning 2023 
 

Beslut 
Förvaltningen föreslår 

Allmänna utskottet föreslå 

Kommunstyrelsen besluta 

 

att Lönekartläggning 2023 godkänns 

 

Ärendebeskrivning 

Diskrimineringslagen ålägger att genomföra en kartläggning och löneanalys.  

Syftet är att upptäcka, åtgärda och förhindra osakliga skillnader i lön och andra anställnings-

villkor mellan kvinnor och män som utför arbete som är att betrakta som lika eller likvärdigt. 

 

Förvaltningens bedömning 

Arbetsgivaren har ansvaret att lönekartläggning och löneanalys genomförs samt att en 

handlingsplan upprättas om det visar sig finnas osakliga löneskillnader som ej går att 

förklara. 

 

Lönekartläggning och löneanalys är också en grund för det fortsatta arbetet med att redovisa 

och analysera lönerna på ett systematiskt sätt. Den innehåller viss jämförande lönestatistik 

för att underlätta kommande löneöversynsförhandling. 

 

Lönekartläggningen omfattar 2 027 månadsavlönade medarbetare som består av 73% 

kvinnor och 27% män. Medianlön för kvinnor är 29 913 kronor och för män 29 400 kronor. 

Statistiken bygger på de anställdas grundlön. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Lönekartläggning 2023 

Lönekartläggning 2023 

Muntlig föredragning av Karin Jakobsson, HR-chef och Hilda Hamberg, HR Partner 

 

Beslutsplanering 

Allmänna utskottet 2023-11-14 

Kommunstyrelsen 2023-12-05 

Kommunfullmäktige 2023-12-18 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår 

Allmänna utskottet föreslå 

Kommunstyrelsen besluta 

 

att Lönekartläggning 2023 godkänns 

 

Beslutet skickas till HR-chef 
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Datum 2023-11-14 


 


Tid Kl. 08.30 – 12.00 


  


Plats Digitalt 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


Övriga   


närvarande Niklas Nordén, kommundirektör §§ 62 - 69 
Siv Sjödin, tf. kanslichef §§ §§ 62 - 69 


Mikael Näsström, Tillväxtchef § 62 


Mattias Axelsson, Ekonomichef, § 62 


Hilda Hamberg, HR-partner, § 62 


Nils-Olov Nilsson, säkerhets- och krisberedskapsstrateg, § 62 


 


 


 


 
  


 


 


  


  


  


  


 


 


 


 


 
Underskrifter Protokollet undertecknas elektroniskt av 


  


 Sekreterare Siv Sjödin §§ 62 - 69 


  


 Ordförande Johan Andersson (C) §§ 62 - 69 


 


 Justerare John Åberg (S) §§ 62 - 69 


 


 


 


Bevis om justering 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 


anslagstavla, www.solleftea.se  
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 varo Ers.    


   § §  


        


Ledamöter        


Johan Andersson (C) X      Ordförande 


Therese Kårén (C) X       


Peter Ledin (C) X       


Birgitta Häggkvist (VI) -      Anmält förhinder 


John Åberg (S) X      Justerare 


Ersättare        


Maria Wennberg (C) X       


Daniel Rehnberg (C) 


 


X       


Jörgen Åslund (VI) X X     Ers. Birgitta Häggkvist 


Kjell-Åke Sjöström (V) X       


Mattias Ahlenhed (S) X       


 


 


Val av justerare 


John Åberg (S) utses till justerare. 
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§ 62  KS 7/2023 


 
Informationer 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott tackar för informationerna.  


 


Ärendebeskrivning 


Utskottet ges följande informationer 


 


Mikael Näsström, Tillväxtchef 


Informerar om 


• Hamre – samplanering med Uniper och Eon. Bra process som går framåt. 


Trafikverket har efterfrågat vad som behövs.  


Det finns intressenter som är beredda att ta vara på restprodukter. 


• Flera intressenter finns gällande solcellsanläggningar. 


• Näringsliv riggar för två beslut; SKA-projektet och SAM-projektet. Rekrytering 


pågår och omfördelning av resurser som kommer att behövas. 


• Rekrytering pågår gällande ledningsstöd. 


 


Mattias Axelsson, Ekonomichef  


föredrar följande ärenden; 


• § 63 Verksamhets- och ekonomiuppföljning Stab- och Service, per oktober månad.  


• § 64 Verksamhets- och ekonomiuppföljning Sollefteå kommun  


 


Karin Jacobsson, HR-chef och Hilda Hamberg HR-partner 


föredrar följande ärende; 


§ 68, Lönekartläggning 2023  


samt redogör för Lönepolitiska riktlinjer 2024, som läggs till Kommunstyrelsen i november. 


 


Daniel Ågren, Skogsförvaltare 


föredrar följande ärende; 


• § 65 Svar medborgarförslag – Övergå från kalhyggesbruk till hyggesfria metoder på 


kommunalt ägd skogsmark 


 


Nils-Olov Nilsson, Säkerhets- och krisberedskapsstrateg 


• Genomför planerad utbildningsinsats för allmänna utskottet. 


 


Niklas Norden, Kommundirektör 


• Uppdaterar utskottet på nuläget gällande Hotellet i Junsele. Refererar till kommun-


fullmäktiges beslut om framtagande av detaljplan för Hamptjärnsberget, vilket pågår. 


Den sista begäran om utlämnande av mailkorrespondens har, efter sekretess-


granskning, lämnats ut till media.  


Tidigare information, under våren, i kommunstyrelsen är till del inaktuell allteftersom 


processen fortskrider framåt. Pressrelease från Loke Shine väntas. Marriot kvarstår. 


Mer information från entreprenörer i december.  
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§ 63 KS 9/2023 


 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Stab & Service per oktober 
månad 2023 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar  


 


att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna  


 


Ärendebeskrivning  


Verksamhetsuppföljning per 2023-10-31. Ledamöterna har i samband med kallelsen fått ta 


del av den skriftliga månadsuppföljningen för Stab och Service.  


 


Ekonomichef medverkar vid utskottssammanträdet, redogör för uppföljningarna samt 


besvarar frågor och ger förtydliganden.  


 


Beslutsplanering  


Kommunstyrelsens allmänna utskott 2023-11-14.  


 


Beslutsunderlag  


Verksamhets- och ekonomisk uppföljning Stab och Service, per 2023-10-31.  


Muntlig föredragning, Ekonomichef Mattias Axelsson  


 


Förvaltningens förslag till beslut  


Förvaltningen föreslår  


Kommunstyrelsens allmänna utskott besluta  


 


att godkänna redovisningen och lägga den till handlingarna.  


 


 


Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 


Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet kan godkänna redovisningen. 


Finner så. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutet skickas till  


Ekonomichef  


Chef Stab och Service  
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§ 64 KS 9/2023 


 
Verksamhets- och ekonomiuppföljning Sollefteå kommun 2023 
 
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår  


Kommunstyrelsen besluta  


 


att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari 


till oktober 2023 


 


Ärendebeskrivning  


Sollefteå Kommun redovisar, efter oktober månad, ett negativt resultat på 30,2 mnkr. 


Resultatet är 2,6 mnkr lägre än budgeten för perioden och 119,9 mnkr lägre än samma period 


2022. 


Negativa avvikelser uppvisas inom Stab och service, Gata och park, Gymnasie- och 


vuxenutbildning samt omsorgsverksamheterna, medan övriga verksamheter initialt visar 


ekonomi i balans eller positiva avvikelser. Pensionskostnader visar ett kraftigt negativt 


resultat utifrån senaste prognosen från KPA. 


 


Skatterna har en positiv avvikelse till följd av slutavräkning 2022 och en ny skatteprognos 


 


Det är av yttersta vikt att verksamheterna anpassar sig enligt de ekonomiska ramar 


fullmäktige fastlagt för 2023 och perioden framåt. 


 


Beslutsplanering  


Kommunstyrelsens allmänna utskott 2023-11-14 


Kommunstyrelsen 2023-12-05 


 


Beslutsunderlag 


Beslutsunderlag: Månadsuppföljning januari-oktober 2023 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår 


Allmänna utskottet föreslå 


Kommunstyrelsen besluta 


 


att godkänna redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning för perioden januari 


till oktober 2023 


 


Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 


Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 


 


Beslutet skickas till 


Ekonomichef 


Chef Stab och Service  
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§ 65 KS 123/2023 


 
Svar medborgarförslag – Övergå från kalhyggesbruk till hyggesfria 
metoder på kommunalt ägd skogsmark 
 


Beslut 
Allmänna utskottet föreslår  


Kommunstyrelsen föreslå  


Kommunfullmäktige att besluta 


 


att avslå medborgarförslaget 


 


Ärendebeskrivning  


Ett medborgarförslag har inkommit som föreslår att kommunens skogar framöver skall 


brukas med hyggesfria metoder i stället för trakthyggesbruk som är den absolut dominerande 


metoden i Sverige idag. 


 


Så här skriver förslagsställaren bland annat: 


Syftet med förslaget är att värna biologisk mångfald. naturvärden, klimat, upplevelsevärden, 


naturturism, friluftsliv och renbetesmarker 


 


Med medborgarförslaget vill man bidra till:  


att öka den biologiska mångfalden i kommunens skogar  


att ge skogen större motståndskraft mot torka, insektsangrepp, brand och storm  


att öka inlagringen av kol i marken  


att minska utsläppet av växthusgaser från skog och mark  


att minska näringsläckaget från skogsbruket  


att öka skogens sociala rekreationsvärden  


att avverkningsnettot på längre sikt genom högre andel av sågtimmer och specialsortiment  


att minska skogsbrukets negativa påverkan på rennäringen. 


 


Förvaltningens bedömning och förslag  


Riktlinjerna för den kommunägda skogen tar sin utgångspunkt i visionen för den nationella 


såväl som det regionala skogsprogrammet: 


 


”Skogen, det gröna guldet, ska bidra med jobb och hållbar tillväxt i hela landet samt till 


utvecklingen av en växande bioekonomi” 


 


I riktlinjerna anges även att skogsbruket ska vara präglat av principen om mångbruk, förutom 


hänsyn till miljö och ekologisk mångfald ska det finnas utrymme för kulturmiljövård, 


rennäring, viltvård, friluftsintresset och andra sociala värden. Samt vara en resurs för 


sysselsättningsskapande och besöksnäringsfrämjande åtgärder. 


 


I princip alla områden som medborgarförslaget vill bidra till anser förvaltningen redan idag 


att nuvarande riktlinjer och skogsförvaltning bidrar till. Den stora skiljelinjen ligger i att 


förvaltningen inte ser hyggesfritt som det enda alternativet för att kunna skapa värden och  
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bidra till de målsättningar som riktlinjen såväl som medborgarförslaget syftar till. 


Kommunen har frivilligt certifierat sig enligt PEFC vilket förbinder oss att bedriva ett 


ansvarsfullt skogsbruk och ta mer hänsyn än vad lagstiftningen kräver. Inriktningen idag är 


att i första hand sker avverkning genom trakthyggesbruk, men även annan metod kan väljas 


beroende på förutsättningarna och den hänsyn som behöver tas i det enskilda fallet 


 


Det finns exempel i närtid där särskild hänsyn tagits och skogsförvaltningen tillämpat 


hyggesfria metoder, värt att nämna är dels längs vägen upp till Hallstaberget där vi lämnade 


en skärm av grov björk efter avverkning, det objektet kommer planteras med gran sommaren 


2024. Ett annat exempel är avverkningen på Remsleberget där vi lämnade en tallskärm/ 


fröträd för att behålla marken trädbevuxen och skapa en trevlig miljö kring skidspåret. Dessa 


två avverkningar ryms dock inte inom Skogsstyrelsens definition av hyggesfritt p.g.a. den 


stående volymen efter avverkning är lägre än 5§ kurvan i skogsvårdslagen. Även om de inte 


ryms inom Skogsstyrelsens definition av hyggesfritt kommer marken vara trädbevuxen under 


överskådlig tid. 


 


Nedan redogörs mer detaljerat bakgrunden för förvaltningens ställningstagande. 


 


Den kommunägda skogen består av 7290 ha produktiv skogsmark vilken i mycket stor 


utsträckning redan har brukats med trakthyggesbruk under minst en omloppstid. Att ställa 


om redan enskiktade bestånd till hyggesfria skötselalternativ är inte enkelt då många 


hyggesfria alternativ förutsätter fullskiktade skogar. Det finns dock många ”hyggesfria idéer” 


och luckhuggning där man hugger upp ett schackbräde med <0,25 ha rutor är en metod är 


tillämpbar även i enskiktade bestånd. Överhållna skärmar är även en metod som kan fungera 


i enskiktade äldre tallbestånd. 


 


Det finns många risker med att hugga/gallra i gammal granskog, granarna stressas av 


friställningen och blir därefter lätt angripna av olika skadeinsekter som exempelvis 


granbarkborrar. Toppbrott orsakade av snö i gammal genomhuggen granskog är också en 


risk att ta med i beaktandet. Uppe på Hallsta gjordes vintern 2019/2020 en gallring i ett 


gammalt granbestånd, detta gjordes p.g.a. fritidsenheten ville undvika ett hygge på denna 


plats. Snösmockan som kom vintern 2020/2021 skapade många toppbrott och vindfällen i 


beståndet. 2021 var förvaltningen dit och städade toppbrott och vindfällen. Nu sommaren 


2023 var angreppen av granbarkborre omfattande i beståndet och troligen kommer vi behöva 


avverka alla träd på området och markbereda och därefter plantera en ny generation. I detta 


bestånd som ligger mitt i Hallstaterrängen kan det ju vara motiverat att prova hyggesfria 


metoder. Beskrivningen ovan visar dock på de risker som hyggesfritt kan medföra. 


Ekonomin är den stora förloraren då prima granvirke nu kommer avverkas och mätas in vid 


industrin som brännved till ett mycket lägre värde än vad friskt granvirke betingar. 


 


I de kommunala riktlinjerna står det på sidan 8 under punkt 11 vad som gäller för 


föryngringsavverkning. 


 


” Vid föryngringsavverkning avverkas de flesta träd på ett område med syfte att få ut virke 


och därmed pengar från skogen. Den gamla skogen ska därefter ersättas med en ny  
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skogsgeneration genom skogsodling eller naturlig föryngring. I första hand sker avverkning  


på kommunskogen genom ett trakthyggesbruk med kalavverkning, men i begränsad 


omfattning på lämplig ståndort och invid bebyggelse och skolor kan andra skötselmetoder bli  


aktuella, exempelvis blädning. En fördel med kontinuitetsskogsbruk är att man undviker 


kalhyggesfasen som inte alltid uppskattas rent visuellt”. 


 


Kontinuitetsskogsbruk är i många fall bra för den biologiska mångfalden, den stora 


nackdelen är ekonomin då många återkommande uttag under en omloppstid ger mycket 


högre avverkningskostnader och avsevärt mycket lägre netton per kubikmeter virke. Utöver 


de högre avverkningskostnaderna förordar en del hyggesfria metoder att utsynare i fält skall 


märka upp de träd som ska tas ut, detta är också en kostnad att ta i beaktande. I traditionell 


gallring överlåts trädvalet till skördarföraren. 


 


Av de 7290 ha produktiv skogsmark som kommunen äger är det i skogsbruksplanen avsatt 


hela 381ha (5,2 %) för naturvårdsändamål. Den PEFC certifiering som kommunen ingått 


kräver att minst 5% av den produktiva skogsmarken avsätts till naturvårdsändamål. Dessa 


frivilliga avsättningar har i vissa fall naturskogskaraktär. Dessa områden skulle i vissa fall 


vara lämpliga för olika former av hyggesfria metoder, nu är dessa redan avsatta till 


naturvården och att lämna dessa för fri utveckling är nog bättre för den biologiska 


mångfalden än att bruka dem med hyggesfria metoder. 


 


Diskussionen om hyggesfritt kontra trakthyggesbruk blir lätt polariserad och förespråkarna 


för det ena svartmålar det andra och vice versa. Forskningen är inte heller helt enig, man kan 


alltså finna forskning som lyfter fram båda metoderna beroende på vilka forskarrapporter 


man väljer att läsa. Att hyggesfritt är bra för den biologiska mångfalden kan man nog 


konstatera, likaså kan man konstatera att trakthyggesbruket är mycket bättre för ekonomin 


och produktionen av skogsråvara i skogarna. 


 


Den statliga myndigheten Skogsstyrelsens syn på hyggesfritt skogsbruk finner ni här nedan 


 


• Hyggesfritt skogsbruk kan ses som ett komplement till trakthyggesbruk på en 


begränsad del av skogsmarken.  


• Hyggesfritt skogsbruk bör öka i omfattning där detta är motiverat ur miljö-, 


kulturmiljö-, eller skötselsynpunkt eller med hänsyn till rekreationsvärden och 


rennäringen  


• En viktig utgångspunkt i Skogsstyrelsens rådgivning är markägarens målsättning med 


sitt skogsbruk. 


 


Med den kunskap vi har idag så bedöms produktionspotentialen och det ekonomiska utfallet 


vara till fördel för trakthyggesbruket. Fler jämförande studier behövs för att bättre kunna 


beskriva dessa skillnader (www.skogsstyrelsen.se) 


 


Förvaltningen tycker att Skogsstyrelsen har en sansad och bra syn på hyggesfritt, däremot är 


förvaltningen övertygad om att Skogsstyrelsen tonar ned de negativa ekonomiska aspekterna  


 


 



http://www.skogsstyrelsen.se/
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av hyggesfritt skogsbruk. Om förvaltningen jämför utfallet på en gallring jämfört med en 


slutavverkning så ligger nettot/m3fub drygt 4 ggr så högt i en slutavverkning jämfört med  


gallring om vi jämför uppdrag utförda på den kommunägda skogen under 2022. Även om 


gallring i många fall inte helt kan likställas med hyggesfritt i äldre slutavverkningsmogen  


skog p.g.a. de avverkade stammarna är grövre och timmerandelen högre i hyggesfritt, så ger 


det ändå en fingervisning om hur mycket lägre avverkningsnettot kommer bli i hyggesfritt 


jämfört med trakthyggesbruk. Rotnettot med hyggesfria metoder ligger närmre 


gallringsrotnetton än vid traditionell slutavverkning. Under en omloppstid skall man också 


besöka varje trakt vid ett flertal tillfällen där måttliga uttag görs vid varje tillfälle. 


Etableringskostnader för en maskingrupp uppgår idag till ca 8000 kr/trakt så det är inte en 


kostnad att förringa. Den enda kostnaden som försvinner med vissa hyggesfria metoder är 


markberednings och planteringskostnaden. Dessa kostnader utgör ca 7–9 % av det totala 


nettot på en slutavverkning. 


 


Idag konkurrensutsätter förvaltningen all slutavverkning. För de poster som förvaltningen 


bjöd ut till marknaden hösten 2022 varierade buden hela 2,62 miljoner kronor mellan högsta 


och lägsta bud. Virkesvolymen uppgick till 13300 m3 fub. Att konkurrensutsätta skapar 


således stora ekonomiska mervärden för kommunen. Att slutavverkningar skall 


konkurrensutsättas är fastslaget i de kommunala riktlinjerna för skogen. Gallringar omfattas 


däremot ej av kravet på konkurrensutsättning. Det beror på att det viktigaste med en gallring 


är att dana det framtida beståndet. Om man vill trissa upp rotnettot i gallring finns en risk att 


köparna avverkar de grövre stammarna som ger mer pengar i stället för att plocka de 


stammar som ger det framtida beståndet bäst utvecklingsmöjligheter. Hyggesfritt och 


gallring kan i mycket liknas vid varandra och förvaltningen ser samma risker och problem 


med att konkurrensutsätta hyggesfria metoder. Förvaltningen ser alltså återigen stora 


negativa ekonomiska aspekter med hyggesfria metoder jämfört med trakthyggesbruk. 


 


Av historien kan man lära mycket, hyggesfria metoder har redan tillämpats i Sverige, 


ungefärligen mellan åren 1920-1950. Den hyggesfria metod som man då tillämpade kallades 


för dimensionsavverkning. Resultatet av denna dimensionsavverkning resulterade i stora 


arealer med restskogar s.k. 5:3 skogar som man ända fram till 1991 kunde få statliga stöd för 


att avveckla och återbeskoga p.g.a. man inte utnyttjade markens naturgivna förmåga att 


producera virke. En skogsprofessor vid namn Björn Hägglund skrev en insändare i Svenska 


Dagbladet 2023-08-08 som belyser de problem som faktiskt finns med hyggesfria metoder i 


Norden. Artikeln kan läsas på följande länk:  


https://www.svd.se/a/8BO17G/hyggesfritt-fungerar-sallan-i-norden 


 


Förvaltningen instämmer med de åsikter som Hägglund lägger fram i sin text. 


 


Avkastningskravet för den kommunala skogen var för år 2022: 5 000 000 kr och är för 2023: 


4 000 000 kr, 2024 är det 3 500 000 kr respektive 3 500 000 kr år 2025. Om vi skulle ställa 


om den kommunägda skogen till hyggesfritt är det ett faktum att avkastningskravet från den 


kommunala skogen kraftigt måste sänkas. Vilket direkt kommer att påverka ambitionsnivån 


inom alla de andra områden som det också skall tas hänsyn till inom ramen för skogsbruket 


direkt eller indirekt. 


 



https://www.svd.se/a/8BO17G/hyggesfritt-fungerar-sallan-i-norden

https://www.svd.se/a/8BO17G/hyggesfritt-fungerar-sallan-i-norden
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Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande 2023-10-12 Daniel Ågren, skogsförvaltare. 


Kommunfullmäktiges protokoll 2023-04-24, § 29.  


Medborgarförslag 2023-03-26 Daniel Rutschman. 


 


Beslutsplanering  


Allmänna utskottet 2023-11-14  


Kommunstyrelsen 2023-12-05  


Kommunfullmäktige 2023-12-18 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår  


Allmänna utskottet föreslå  


Kommunstyrelsen föreslå  


Kommunfullmäktige besluta  


 


att avslå medborgarförslaget 


 


Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 


Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 
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Kommundirektör 


Skogsförvaltare  
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§ 66      KS 36/2023 


 
Redovisning av partistöd 2022 och utbetalning av partistöd 2024
  
Beslut 
Allmänna utskottet föreslår  


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta  


 


att partistöd 2024 utbetalas till partierna enligt följande fördelning: 


 


Centerpartiet  464 000 kronor  


Socialdemokraterna  326 000 kronor  


Västrainitiativet  165 000 kronor  


Sverigedemokraterna  142 000 kronor  


Vänsterpartiet  131 000 kronor  


Landsbygdspartiet Oberoende 73 000 kronor  


Moderaterna    73 000 kronor  


Kristdemokraterna    73 000 kronor 


 


 


Ärendebeskrivning  


Kommunfullmäktige beslutade den 24 april 2022, § 45, om nya regler för partistöd under 


mandatperioden 2023–2026. Det beslutades att ett utbildningsstöd om 4000 kronor/ mandat 


skulle tillföras under det första året efter valet.  


 


Det lokala partistödet utgår till partier som är representerade i enlighet med vad som 


föreskrivs i 4 kap 29§ andra stycket i kommunallagen.  


 


Utbetalning av partistöd sker två gånger per år, första utbetalningen sker under januari 


månad. Beslut att utbetala partistöd fattas av fullmäktige minst en gång per år.  


 


En mottagare av partistöd årligen ska lämna en skriftlig redovisning (4 kap. 31 § andra 


stycket) som visar att partistödet har använts för det ändamål som anges i 4 kap. 29 § första 


stycket kommunallagen.  


Redovisning med granskningsintyg ska avse perioden 1 januari – 31 december och ges in till 


kommunstyrelsen senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång 


 


Redovisning med granskningsintyg har inkommit från samtliga partier som erhöll stöd 2022. 


Fyra redovisningar med granskningsintyg har inkommit inom stipulerad tid om sex månader 


efter redovisningsperiodens utgång. 
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Valresultatet ger följande utbetalning av partistöd för år 2024  


 


Parti 
Antal 
mandat 


Grundstöd           
50 000 kr 


Mandatstöd         
23000kr/mandat 


Totalt 
partistöd 


Utbetalning 
per halvår 


C 18 50 000 kr 414 000 kr 464 000 kr 232 000 kr 


S 12 50 000 kr 276 000 kr 326 000 kr 163 000 kr 


Vi 5 50 000 kr 115 000 kr 165 000 kr 82 500 kr 


SD 4 50 000 kr 92 000 kr 142 000 kr 71 000 kr 


V 3 50 000 kr 69 000 kr 119 000 kr 59 500 kr 


LpO 1 50 000 kr 23 000 kr 73 000 kr 36 500 kr 


M 1 50 000 kr 23 000 kr 73 000 kr 36 500 kr 


KD 1 50 000 kr 23 000 kr 73 000 kr 36 500 kr 


  45 400 000 kr 1 035 000 kr 1 435 000 kr 717 500 kr 


 
 


Beslutsplanering  


Allmänna utskottet 2023-11-14  


Kommunstyrelsen 2023-12-05  


Kommunfullmäktige 2023-12-18  


 


Beslutsunderlag  


Regler för kommunalt partistöd 2023–2026  


Redovisning med granskningsintyg från Centerpartiet KS 36/2023–3  


Redovisning med granskningsintyg från Socialdemokraterna KS 36/2023–4  


Redovisning med granskningsintyg från Västratinitiativet KS 36/2023–5, –6  


Redovisning med granskningsintyg från Sverigedemokraterna KS 36/2023–2  


Redovisning med granskningsintyg från Moderaterna KS 36/2023–1  


Redovisning med granskningsintyg från Vänsterpartiet KS 36/2023–7, –8 


 


Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 


Therese Kåren (C) yrkar bifall till utbetalning av partistöd 2024 enligt fördelning, 


 


Beslutsgång 


Ordförande frågar om allmänna utskottet kan bifalla Therese Kåréns (C) yrkande om bifall 


till utbetalning av partistöd 2024 enligt fördelning. Finner så. 
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§ 67      KS 308/2023 


  
Beslutsattestantförteckning 2024  
  
Beslut 
Förvaltningens förslag till beslut  


Kommunstyrelseförvaltningen föreslår  


Kommunstyrelsen besluta 


 


att fastställa beslutsattestantförteckningen 2024 enligt förvaltningens förslag.  


 


Ärendebeskrivning 


Kommunstyrelsen utser årligen beslutsattestanter. Ekonomienheten har tagit fram förslag för 


2024. Förslaget avser kommunstyrelsens och kommunfullmäktiges identiteter och 


balansräkningens samtliga konton.  


 


Förvaltningens bedömning  


Beslutsattestantförteckning 2024 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen lämnas som 


förslag för fastställande i kommunstyrelsen. 


 


Beslutsattestantförteckning 2024 för kommunens balanskonton lämnas som förslag för 


fastställande till kommunstyrelsen.  


 


Beslutsplanering  


Allmänna utskottet 2023-11-14  


Kommunstyrelsen 2023-12-05  


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningens föreslår 


Allmänna utskottet föreslå  


Kommunstyrelsen besluta 


 


att fastställa beslutsattestantförteckningen 2024 enligt förvaltningens förslag.  


 


Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 


Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 


 


 


 


Beslutet skickas till  


Kommundirektör  


Ekonomichef  


Chef redovisning  


Controller Ekonomienheten  


Redovisningsekonom  







 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunstyrelsens  


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-11-14 


 
Sida 


allmänna utskott   


 


15 (17) 


§ 68      KS 205/2021 


  
Förslag till reviderad förbundsordning för Kommunalförbundet 
Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län 
  
Beslut 
Allmänna utskottet föreslå 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta att 


 


1. Anta förslag till förbundsordning 


2. Beslutet gäller om medlemskommunerna och Region Västernorrland beslutar 


likalydande. 


 
Sammanfattning 


Förbundsdirektionen hemställer att förbundets medlemmar antar reviderad förbundsordning 


för Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län. 


En revidering av förbundsordningen har pågått under ett flertal år. Processen har nu 


utmynnat i ett förslag från kollektivtrafikförbundet med önskan att medlemmarna antar och 


ställer sig bakom denna.  


 


Beslutsunderlag 


Förslag till ny förbundsordning 2023-09-28 


Bilaga 1 till förbundsordning för Kollektivtrafikmyndigheten 2023-09-28 


Protokoll Förbundsdirektionens sammanträde 2023-09-28 


 


Beslutsplanering 


Allmänna utskottet 2023-11-14 


Kommunstyrelsen 2023-12-05 


Kommunfullmäktige 2023-12-18 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår  


Allmänna utskottet föreslå 


Kommunstyrelsen föreslå 


Kommunfullmäktige besluta att 


 


1. Anta förslag till förbundsordning 


2. Beslutet gäller om medlemskommunerna och Region Västernorrland beslutar 


likalydande. 


 


 


 


 







 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunstyrelsens  


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-11-14 


 
Sida 


allmänna utskott   
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Utskottets förslag till beslut under sammanträdet 


Talarlistan är tom. Ordföranden ställer frågan om utskottet är redo att gå till beslut. Finner så. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Beslutsexpediering 


Kramfors kommun  


Härnösands kommun 


Sundsvalls kommun 


Timrå kommun 


Ånge kommun 


Örnsköldsviks kommun 


Kollektivtrafikmyndigheten Din Tur 


Region Västernorrland  







 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunstyrelsens  


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-11-14 


 
Sida 


allmänna utskott   
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§ 69      KS 333/2023 


  
Lönekartläggning 2023 
 


Beslut 
Förvaltningen föreslår 


Allmänna utskottet föreslå 


Kommunstyrelsen besluta 


 


att Lönekartläggning 2023 godkänns 


 


Ärendebeskrivning 


Diskrimineringslagen ålägger att genomföra en kartläggning och löneanalys.  


Syftet är att upptäcka, åtgärda och förhindra osakliga skillnader i lön och andra anställnings-


villkor mellan kvinnor och män som utför arbete som är att betrakta som lika eller likvärdigt. 


 


Förvaltningens bedömning 


Arbetsgivaren har ansvaret att lönekartläggning och löneanalys genomförs samt att en 


handlingsplan upprättas om det visar sig finnas osakliga löneskillnader som ej går att 


förklara. 


 


Lönekartläggning och löneanalys är också en grund för det fortsatta arbetet med att redovisa 


och analysera lönerna på ett systematiskt sätt. Den innehåller viss jämförande lönestatistik 


för att underlätta kommande löneöversynsförhandling. 


 


Lönekartläggningen omfattar 2 027 månadsavlönade medarbetare som består av 73% 


kvinnor och 27% män. Medianlön för kvinnor är 29 913 kronor och för män 29 400 kronor. 


Statistiken bygger på de anställdas grundlön. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande Lönekartläggning 2023 


Lönekartläggning 2023 


Muntlig föredragning av Karin Jakobsson, HR-chef och Hilda Hamberg, HR Partner 


 


Beslutsplanering 


Allmänna utskottet 2023-11-14 


Kommunstyrelsen 2023-12-05 


Kommunfullmäktige 2023-12-18 


 


Förvaltningens förslag till beslut 


Förvaltningen föreslår 


Allmänna utskottet föreslå 


Kommunstyrelsen besluta 


 


att Lönekartläggning 2023 godkänns 


 


Beslutet skickas till HR-chef 





